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UK 2022 Protokoll 

Sammandrag av UK:s beslut 2022 
 

13§ Vad ska en hjälpledarutbildning innehålla? 
 

UK:s beslut: 

UK uppmanar KCSA att utarbeta en rekommendation för vad 

hjälpisutbildningen i Borgå stifts församlingar åtminstone behöver 

innehålla och i arbetet inkludera utskottets och UK:s idéer om 

innehållet. Utskottets och UK:s rekommendationer för innehållet i 

hjälpledarutbildningen: 

• Kunna dra lekar 

• Kunna hålla andakt 

• Första hjälp 

• Psykisk första hjälp 

• Krishantering 

• Ledarskap 

• Bemötande 

• Professionalitet 

• Praktiska färdigheter i hjälpledaruppgifterna i den aktuella 

församlingen 

• Baskunskaperna om den Evangelisk-lutherska tron som man kan 

erhålla t.ex. via skriftskolan 

• Bibelns innehåll 

• Hitta i Bibeln 

• Hur kyrkan fungerar 

• Erfarenhet av att vara med och ordna en gudstjänst 

• Möjlighet att få diskutera och höra erfarenheter av äldre 

hjälpledare 

• Uppmuntran till och information om frivilligarbete 

 

UK uppmanar även att de som får jobb som hjälpledare, ska ha en positiv 

attityd till kristen tro.  

Ärendet var ursprungligen ett initiativ till diskussion. 
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15§ Kyrkan ska vara en föregångare inom Mänskliga Rättigheter 
 

UK:s beslut: 

Ungdomens Kyrkodagar 2022 uppmanar Kyrkomötet att klart ta 

avstånd från användningen av tvångsomvandlingsterapier gällande 

sexuell läggning och könsidentitet. Samtidigt uppmanar UK att 

individens religionsfrihet tas i beaktande i diskussionen.  

Ungdomens Kyrkodagar 2022 uppmanar alla församlingar i Borgå 

stift att skapa en atmosfär där alla känner sig trygga, oberoende av 

sexuell läggning eller könsidentitet.  

Vi uppmanar också församlingarna att under hjälpledarutbildningen 

lyfta fram hur man gott kan bemöta personer med olika 

könsidentiteter och sexuella läggningar. Som en följd av att ämnet 

lyfts upp på hjälpledarutbildningen skulle tystnadskulturen gällande 

ämnet brytas. 

Ärendet var ursprungligen ett initiativ till diskussion. 

 

16§ Involvera unga i beslutsfattningen – nu! 
 

UK:s beslut: 

• Eftersom det finns unga som vill engagera sig och få sin röst hörd behöver 

församlingen starta, stöda och upprätthålla påverkningsgruppen för unga.  

• Församlingarna bör arbeta aktivt för att involvera unga i beslutsfattningen 

och ge dem det stöd de behöver eller önskar.  

• Församlingarna bör informera de unga om församlingsvalet och uppmana 

dem att engagera sig.  

• Församlingsråden borde fråga efter ungas åsikter i viktiga frågor (t.ex. 

genom påverkansgrupper).  
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Sammanfattning av diskussionsinitiativen på UK 2022 
 

14§ Kyrkpressen 
 

Stiftsfullmäktige hade lämnat in ett diskussionsinitiativ för att höra ungas 

uppfattning, tankar och idéer om Kyrkpressen och dess framtid. 

 Utskottet lyfte fram att mångsidigt material och en sammanställning 

över de lokala sidorna kunde finnas tillgängliga på webben.  

 I diskussionen framkom att även om de flesta unga föredrar digitala 

tidningar så finns det också många som gillar papperstidningen. Vill man locka 

unga så behöver innehållet också vara sådant som unga är intresserade av. 

 

17§ Hur kunde vi få flera att bli aktiva? 
 

Jenna Ingves, Matilda Westerlund och Cecilia Huhtala hade lämnat in ett 

diskussionsinitiativ om hur man kunde få flera att komma med i församlingarnas 

verksamhet. 

 Från utskottet betonade man hjälpledarna som den drivande kraften 

och de som syns för att andra ungdomar ska bli intresserade av församlingens 

verksamhet. Mat och roliga aktiviteter är också sådant som lockar. 

 I diskussionen lyftes fram många olika saker som redan fungerar 

eller som kunde vara en nyckel till att göra församlingens verksamhet mer 

intressant och lockande. Bl.a. nämndes sociala medier, församlingens närvaro i 

skolvärlden, religionsundervisningen och Alpha-kurser. Man tog också upp vilket 

ansvar unga kan och får ta, samt vad som händer när man går från ung till ung 

vuxen. 
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Protokoll för Ungdomens Kyrkodagar på Lärkkulla i Karis, 

21–24.4.2022 
 

1§ Plenum öppnas 
 

Ungdomens Kyrkodagar (UK) öppnades fredag 22 april 2022 kl. 9.44 av Sofia 

Palmén, ordförande och Anna Helin, vice ordförande, valda på UK 2021. UK var 

sammankallat i enlighet med arbetsordningen av biskop Bo-Göran Åstrand. 

Plenum öppnades med bön i enlighet med UK:s beslut 14§ 2017. 

 

2§ Fastställande av röstlängden 
 

Röstlängden konstaterades vara 56. Röstlängden fastställdes igen på plenum efter 

utskottsarbeten. Varje ombud hade med sitt röstkort under plenum. 

 

3§ Val av protokolljusterare (2st) och rösträknare (4st) 
 

Till protokolljusterare föreslogs Herman Lassfolk (Pedersöre församling) och 

Johannes Winé (Norra Ålands församling). Dessa valdes till protokolljusterare. 

Till rösträknare föreslogs Amanda Ahlgren (Borgå svenska domkyrkoförsamling), 

Tara Kylén (Ekenäsnejdens svenska församling), Cecilia Huhtala (Petalax 

församling) och Hannes Danielsson (Jomala församling). Dessa valdes till 

rösträknare.  

 

4§ Val av ordförande och viceordförande 
 

Till ordförande föreslogs Jakob Nylund (Pedersöre församling), Sofia Palmén 

(Johannes församling) och Anna Helin (Esbo svenska församling). 

I sluten omröstning valdes Jakob Nylund till ordförande och Anna Helin till vice 

ordförande.  

Sofia Palmén och Anna Helin ledde ordet i punkterna 1-4, sedan tog Jakob Nylund 

och Anna Helin över ordförandeklubban. 



6 
 

5§ Val av sekreterare (1st) 
 

Till sekreterare föreslogs Blenda Forsell (Pedersöre församling), Olivia Aminoff 

(Borgå svenska domkyrkoförsamling) och Jenny Lönnqvist (Borgå svenska 

domkyrkoförsamling). 

I sluten omröstningen valdes Jenny Lönnqvist till sekreterare.   

 

6§ Fastställande av föredragningslistan 
 

Föredragningslistan fastställdes utan korrigeringar eller tillägg.   

 

7§ Fastställande av arbetsmetod och beredningsutskottens 

sammansättning 
 

UK omfattade den arbetsmetod som beskrivs i arbetsordningen och som kommit 

till kännedom via förhandsmaterialet (UK häftet). UK beslöt att tillsätta utskott för 

alla motioner och initiativ till diskussion. Representanter till utskotten väljs på 

prosterisamlingarna. Utskotten väljer ordförande och sekreterare och jobbar fram 

förslag till beslut vid motion. I varje utskott finns sakkunniga.  

 

8§ Uppföljning av besluten från UK 2021 
 

Rebecka Stråhlman (sakkunnig Kyrkans central för det svenska arbetet) 

presenterade vad som beslöts på UK 2021 och vad som hänt sedan. 

- Protokollet från UK 2021 skickades ut till alla församlingar i Borgå stift. Med 

utskicket gick en hälsning om att bjuda in ungdomar som deltagit i UK att 

delta i möte med församlingsråden för att berätta om vad som diskuterats 

och beslutats på UK. 

- Motion om att mer uppsökande ungdomsarbete behövs. Förra våren kom 

uppdatering av riktlinjerna för uppsökande verksamhet i församlingen, Så 

att ingen blir ensam. Dokumentet och aktiviteter kring det finns tillgängligt i 

aulan under hela UK 2022. 
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- Beslut om att den vegetariska dagen ska bli vegetariska måltider. Därför har 

vi på UK 2022 inte en enskild vegetarisk dag, utan en vegetarisk måltid per 

dag. 

- Ändring i UK:s stadgar 6 §, som behandlar vilka som har rätt att skicka in 

motioner och initiativ. Beslutet innebar att ungdomar betonas som 

motionsskrivare, medan vuxna och förtroendeorgan har fler möjligheter att 

skicka in diskussionsinitiativ. 

- UK 2021 beslöt justera tidpunkten för UK så att det ska ordnas senast 30.4.  

 

9§ Ungdomsarbetet inom Enheten för kyrkans verksamhet 2021 (Kyrkans 

central för det svenska arbetet) 
 

Rebecka Stråhlman presenterade kort vad Enheten för kyrkans verksamhet jobbar 

med då det gäller ungdomsrelaterade frågor. 

- Det viktigaste arbetet direkt för ungdomar är UK. 

- I år ordnas igen Stafettkarnevalen och KCSA koordinerar och ansvarar för 

kyrkans närvaro där. 

- Annat arbete som är riktat till ungdomsarbetarna och ungdomsarbetet. 

KCSA stöder ungdomsarbetet på olika sätt.  

 

10§ Motioner och initiativ till diskussion på UK 2022: genomgång och 

opinionsmätning 
 

Rebecka Stråhlman gjorde en opinionsmätning gällande frågor som skulle 

behandlas under UK 2022.  

1. Min hjälpisutbildning var... 

a. Bästa grejen ever! – 20 

b. Jättebra – 29 

c. Helt ok – 5 

d. Nåja... – 1 

e. Inte riktigt min grej... – 0 

f. Har inte gått hjälpisutbildning – 1 
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2. Det bästa med att vara hjälpis är.../Det bästa med hjälpisarna var... 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

3. Hur ofta läser du Kyrkpressen? 

a. Varje nummer, d.v.s. varannan vecka – 7 

b. En gång i månaden – 4 

c. Några gånger i året – 14 

d. Kanske en gång i året – 18 

e. Vad är Kyrkpressen? – 13  
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4. Jag läser helst tidning/nyheter... 

a. I pappersformat – 12 

b. På nätet (via dator, app på telefon eller platta...) – 32 

c. När det dyker upp något i flödet på somen – 8 

d. Jag läser inte tidning/nyheter – 2  

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

5. Jag upplever att jag får vara mig själv i församlingen 

a. Alltid – 27 

b. För det mesta – 24 

c. Bara i ungdomsarbetet – 3 

d. Sällan – 1 

e. Aldrig – 0 

f. Vill inte säga – 0  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



10 
 

6. Jag har någon gång upplevt att jag blivit diskriminerad eller illa behandlad i 

kyrkan/församlingen 

a. Ja – 11 

b. Nej – 33 

c. Kan inte säga – 9  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

7. I min församling har man en påverkansgrupp för unga 

a. Ja – 25 

b. Nej – 7 

c. Vet inte – 21  
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8. Jag skulle kunna tänka mig att ställa upp i församlingsvalet 

a. Absolut – 9 

b. Om någon frågade och uppmuntrade mig – 9 

c. Kanske – 11 

d. Nej – 20 

e. Vad är församlingsval för något? – 4  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

9. Jag bjuder gärna med kompisar till församlingen/kyrkan 

a. Såklart – 23 

b. Till ungdomsprogram, inte annat – 12 

c. Sällan – 12 

d. Aldrig – 4  
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10. Det bästa med mig församling är... 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

11§ Ajournering av mötet fram till att utskottsarbetet är slutfört 
 

Fredag 22 april 2022 kl.10.54 ajournerades mötet till fredagen 22 april 2022 kl. 

16.45 

 

12§ Ordförande öppnar fortsatta förhandlingar 
 

Ordförande öppnade för fortsatta förhandlingar fredag 22 april 2022 kl. 16.52, 

röstlängd fastställd till 57. 

 

13§ Initiativ till diskussion: Vad ska en hjälpledarutbildning innehålla? 
 

Rebecka Stråhlman hade lämnat in följande initiativ till diskussion:  

De flesta församlingarna i Borgå stift (och Evangelisk-lutherska 

kyrkan i Finland) ordnar hjälpledarutbildning. Men utbildningen kan 

se ganska olika ut mellan församlingarna. Det finns ett nationellt 

dokument (Underbara hjälpledare), men på forum för kyrkans 

fostran 2021 diskuterade ungdomsarbetsledarna att gemensamma 

riktlinjer för Borgå stift kunde vara bra. KCSA kommer att samla en 
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arbetsgrupp för att fundera på dessa riktlinjer. Men vad tycker UK 

borde vara med i dessa riktlinjer? Vad borde vara gemensamt för alla 

församlingars hjälpisutbildningar? 

Undertecknad önskar att UK diskuterar vad en hjälpledarutbildning i 

Borgå stift på 2020-talet borde innehålla. Diskussionen kommer 

senare att fungera som underlag när riktlinjer görs upp. 

Utskottets representanter ordförande Olivia Aminoff och sekreterare Tara Kylén 

presenterade resultatet av utskottets diskussion och meddelade att utskottet 

valde att ändra ärendet till en motion.  

Utskottets förslag till beslut:  

UK uppmanar KCSA att utarbeta minimigrunder för 

hjälpisutbildningen i Borgå stift och i arbetet inkludera utskottets och 

UK:s idéer om innehållet. 

Initiativskrivaren kommenterade att det är bra att det gjordes till en motion.  

 

Diskussion: 

 

Under diskussionens gång presenterade många hur hjälpledarutbildningen ser 

ut i den egna församlingen. Utbildningarnas längd och innehåll varierar mycket 

mellan församlingarna. Några församlingar har hållit gemensamma utbildningar, 

vilket är bra, eftersom man lärt känna anställda och unga från olika församlingar. 

Utbildningens innehåll styr sedan vilka uppgifter eller vilket ansvar en hjälpledare 

kan ha. 

Man hade olika åsikt om utbildningen ska innehålla både fysisk och psykisk 

första hjälp. Det är bra att man får någon utbildning i också psykisk första hjälp, 

samtidigt som det är viktigt att unga inte ska bära tunga saker, utan det är 

vuxnas ansvar. 

Det betonades att stiftets gemensamma riktlinjer för hjälpledarutbildningen 

måste vara sådana att de går att genomföra oberoende av en församlings storlek 

och ekonomi. Man lyfte också fram att det är viktigt att unga får vara med och 

påverka hur en utbildning som är riktad till dem ska se ut.  

 

Sabina Lumivirta och Anna Helin lämnade in ett nytt förslag till beslut. 
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Lumivirta-Helin beslutsförslag:  

UK uppmanar KCSA att utarbeta en rekommendation för vad 

hjälpisutbildningen i Borgå stifts församlingar åtminstone behöver 

innehålla och i arbetet inkludera utskottets och UK:s idéer om 

innehållet. Utskottets och UK:S rekommendationer för innehållet i 

hjälpledarutbildningen: 

▪ Kunna dra lekar 

▪ Kunna hålla andakt 

▪ Första hjälp 

▪ Psykisk första hjälp 

▪ Krishantering 

▪ Ledarskap 

▪ Bemötande 

▪ Professionalitet 

▪ Praktiska färdigheter i hjälpledaruppgifterna i den 

aktuella församlingen 

▪ Baskunskaperna om den Evangelisk-lutherska tron 

som man kan erhålla t.ex. via skriftskolan 

▪ Bibelns innehåll 

▪ Hitta i Bibeln 

▪ Hur kyrkan fungerar 

▪ Erfarenhet av att vara med och ordna en gudstjänst 

▪ Möjlighet att få diskutera och höra erfarenheter av 

äldre hjälpledare 

▪ Uppmuntran till och information om frivilligarbete 

 

Mötet ajournerades kl. 17.33 till kl. 19.00 

Förhandlingar återupptogs kl. 19.03. Röstlängden fastslogs till 57. 

Karin Särs och Laura Byström kom med ett klämförslag till Lumivirtas och Helins 

förslag till beslut. 

Särs-Byström klämförslag 

UK uppmanar även att de som får jobb som hjälpledare, ska ha en 

positiv attityd till kristen tro.  

Diskussionen avslutades efter 21 inlägg. 

I omröstningen ställdes först Lumivirta-Helins förslag mot Lumivirta-Helins 

förslag med Särs-Byströms klämförslag. Lumivirta-Helins förslag med Särs-

Byströms klämförslag fick flest röster.  
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I följande omröstning ställdes utskottets förslag till beslut mot Lumivirta-Helins 

förslag med Särs-Byströms klämförslag. Lumivirta-Helins förslag med Särs-

Byströms klämförslag fick flest röster.  

UK:s beslut: 

UK uppmanar KCSA att utarbeta en rekommendation för vad 

hjälpisutbildningen i Borgå stifts församlingar åtminstone behöver 

innehålla och i arbetet inkludera utskottets och UK:s idéer om 

innehållet. Utskottets och UK:s rekommendationer för innehållet i 

hjälpledarutbildningen: 

▪ Kunna dra lekar 

▪ Kunna hålla andakt 

▪ Första hjälp 

▪ Psykisk första hjälp 

▪ Krishantering 

▪ Ledarskap 

▪ Bemötande 

▪ Professionalitet 

▪ Praktiska färdigheter i hjälpledaruppgifterna i den 

aktuella församlingen 

▪ Baskunskaperna om den Evangelisk-lutherska tron 

som man kan erhålla t.ex. via skriftskolan 

▪ Bibelns innehåll 

▪ Hitta i Bibeln 

▪ Hur kyrkan fungerar 

▪ Erfarenhet av att vara med och ordna en gudstjänst 

▪ Möjlighet att få diskutera och höra erfarenheter av 

äldre hjälpledare 

▪ Uppmuntran till och information om frivilligarbete 

 

UK uppmanar även att de som får jobb som hjälpledare, ska ha en 

positiv attityd till kristen tro.  

 

14§ Initiativ till diskussion: Kyrkpressen 
 

Katarina Gäddnäs (prästmedlen i stiftsfullmäktige) och Thomas Rosenberg 

(lekmannamedlem i Stiftsfullmäktige, Kp-arbetsgruppens ordförande) hade 

lämnat in följande initiativ till diskussion.  
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Undertecknade ledamöter av Stiftsfullmäktige i Borgå stift önskar att 

man under Ungdomens kyrkodagar (UK) i Karis, Lärkkulla 21-

24.4.2022 tar upp till diskussion de förväntningar, krav och 

önskningar som deltagarna har i fråga om Kyrkpressen, som 

gemensamt organ för Borgå stift.  

Kyrkpressen har sedan 1970 varit det samlande organet för hela 

stiftet, med en anmärkningsvärt stor upplaga. Ännu för tio år sedan 

mer än 110 000 exemplar, och därmed klart störst av alla tidningar i 

Svenskfinland. I dag är upplagan 76 500 exemplar/hushåll, vilket 

innebär att den fortfarande når åtminstone hälften av 

finlandssvenskarna. Och enligt de undersökningar man gjort är Kp 

för majoriteten av församlingsmedlemmarna deras överlägset 

viktigaste kontaktlänk till församlingen.  

Tidningens utgivning bygger sedan starten på att församlingarna 

prenumererar på den för sina medlemmar. Under de senaste tio 

åren har församlingarnas stadigt försämrade ekonomi gjort att 

många församlingar sett sig tvungna att spara bort Kp. Därför har 

stiftsfullmäktige utsett en arbetsgrupp med uppgift att utreda 

möjligheterna att säkerställa den framtida utgivningen. 

Arbetsgruppen utarbetar en slutrapport med förslag till åtgärder 

inom utgången av maj detta år. 

En central uppgift för arbetsgruppen är att inhämta synpunkter 

också av de yngre generationerna. Hur vill de att tidningen ska se ut, 

nu och i framtiden? Vilken typ av texter vill man läsa, eller inte läsa? I 

vilket format vill ungdomar läsa Kp – på papper eller digitalt, eller 

både och? Behövs det alls en tidning eller kan all information skötas 

på annat sätt? Tidningen har fortfarande en väldigt stor upplaga, 

jämfört med andra tidningar i Svenskfinland och når därmed 

betydligt fler än övriga tidningar. I många yngre hushåll är Kp i dag 

den enda tidning som dimper in genom brevinkastet. Vad betyder 

den kontakten till församlingen och kyrkan för våra ungdomar – i 

dag, i morgon och i övermorgon?  

Vi hoppas på en diskussion om dessa frågor under UK, gärna i form 

av ett utskott, vars diskussioner sedan dryftas i plenum. 

Undertecknade är båda medlemmar i den arbetsgrupp som utreder 

frågan om Kp:s framtid. I det arbetet är UK ett ypperligt forum. Vi, 
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och andra medlemmar av vår arbetsgrupp, står vid behov gärna till 

tjänst som sakkunniga i samband med diskussionerna under UK. 

Utskottets representant, Sandra Häggblom, presenterade utskottets 

diskussioner. I utskottet diskuterades digitalt vs papper, innehållet samt hur 

tidningen ska se ut nu och i framtiden. De flesta föredrar digital tidning, men det 

finns också ungdomar som gillar papperstidning. De lokala bilagorna uppskattas 

men ett önskemål lyftes om en sammanställning över vad man kan läsa om i de 

andra lokala bilagorna. Filmklipp, extra material, flera foton och liknande kan 

gärna finnas på webben och ljudfiler så synskadade eller äldre kan lyssna på 

tidningen.  

Ingen initiativtagare fanns på plats men Sabina Lumivirta förklarade vilken roll 

stiftsfullmäktige har. Efter förra UK fick stiftsfullmäktige möjlighet att lämna in 

initiativ till diskussion och stiftsfullmäktige har tagit det åt sig och skickat in ett 

initiativ. Nicklas Storbjörk från Kyrkpressen sade att man var nöjda med 

utskottets arbete.  

 

Diskussion: 

 

I diskussionen kom det fram att ifall Kyrkpressen önskar få yngre läsare så måste 

innehållet också rikta sig till ungdomar och vara sådant som intresserar. Man 

diskuterade också möjligheter och utmaningar med en e-tidning. I ett geografiskt 

splittrat stift som Borgå stift så kunde Kyrkpressen fungera som en brobyggare 

mellan regioner och öka förståelsen mellan olika åsikter. 

Diskussionen avslutades efter fyra inlägg. 

Mötet ajournerades kl. 19.33 till lördag 23 april 2022 kl. 10.00 

 

15§ Initiativ till diskussion: Kyrkan ska vara en föregångare inom Mänskliga 

Rättigheter 
 

Mötet återupptogs lördag 23 april 2022 kl. 10.22. Röstlängden fastslogs till 62. 

Ärendet bordlades till efter §16 för att invänta sakkunnig i frågan.  

Cecilia Huhtala, Matilda Westerlund och Jenna Ingves hade lämnat in följande 

initiativ till diskussion:  
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Medborgarinitiativet “ehjänä syntynyt” som skickades till riksdagen 

26.10.2021 kräver att riksdagen vidtar åtgärder för att skydda de 

mänskliga rättigheterna för finländare och andra personer som bor i 

Finland genom att kriminalisera sådana behandlingar. Syftet med 

medborgarinitiativet är att förbjuda behandlingar som syftar till att 

ändra någons sexuella läggning, könsidentitet eller könsuttryck, det 

vill säga omvandling av individer till cis-könade heterosexuella. 

Omvandlingsterapier avser behandlingar som syftar till att förändra 

sexuell läggning eller könsidentitet. De är baserade på den 

förvrängda idén att en sexuell läggning som skiljer sig från 

heterosexualitet eller en könsidentitet som skiljer sig från den som 

definierades vid födseln på något sätt skulle kunna botas och 

korrigeras. Omvandlingsterapier strider mot de mänskliga 

rättigheterna som garanteras av konstitutionen och internationella 

överenskommelser. 

 

Vi vill ta upp det här ämnet till diskussion eftersom kyrkan också 

kunde stötta medborgarinitiativet och diskutera tystnadskulturen 

som finns inom kyrkan. Vi vill också ta upp ämnet till diskussion 

eftersom vi vill höra uks förslag om hur kyrkan kunde stötta 

medborgarinitiativet och påverka tystnadskulturen. Vi vill även 

diskutera möjligheten till att församlingar skulle ordna regnbågscafe 

eller öppna mera liknande trygga rum. 

 

Utskottet ändrade initiativet till en motion. 

Utskottets förslag till beslut: 

Ungdomens Kyrkodagar 2022 uppmanar Kyrkomötet att klart ta 

avstånd från användningen av omvandlingsterapier gällande sexuell 

läggning och könsidentitet.  

Ungdomens Kyrkodagar 2022 uppmanar alla församlingar i Borgå 

stift att skapa en atmosfär där alla känner sig trygga, oberoende av 

sexuell läggning eller könsidentitet.  

Vi uppmanar också församlingarna att under hjälpledarutbildningen 

lyfta fram hur man gott kan bemöta personer med olika 

könsidentiteter och sexuella läggningar. Som en följd av ämnet lyfts 

upp på hjälpledarutbildningen skulle tystnadskulturen gällande 

ämnet brytas. 
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Två av initiativtagarna, Cecilia Huhtala och Jenna Ingves, var på plats och 

berättade att de vill ha med medborgarinitiativet för att UK ska kunna 

kommentera det. Det är bra om UK kan diskutera och ta upp det vi kan förbättra 

inom församlingarna. Initiativtagarna stöder ändringen till motion.  

Sakkunnig Jani Edström berättade att man på Malcus rf diskuterat det här och vill 

lyfta fram ett par saker som man behöver fundera på. Det här utgår från att 

omvandlingsterapi kommer utifrån annan person, människor, en församling eller 

grupp. Men vad händer om det kommer från personen själv? Kan man i lag 

förbjuda det? En annan fråga att diskutera är om det här är en begränsning av 

religionsfrihet? Omvandlingsterapier från a-ö kan handla om förbön till 

tortyrliknande metoder eller demonutdrivning. Med ett medborgarinitiativ kan 

man inte ta initiativ till att begränsa religionsfrihet, alla har rätt att be.  

 

Diskussion:  

 

I diskussionen tog man upp olika aspekter av frihet: frihet att få vara sig själv 

utan rädsla för att bli kränkt på något sätt, religionsfrihet och åsiktsfrihet. Man 

diskuterade också vikten av att bemöta alla med kärlek och respekt, oberoende 

av läggning, åsikt eller något annat. I kyrkan säger vi ofta att alla är välkomna, 

men i praktiken handlar vi på ett sätt eller signalerar sådant som gör att det ofta 

finns ett ”men” efter det påståendet. Det där ”men” måste bort, annars stämmer 

det inte att alla är välkomna. Alla har rätt till sin åsikt, men frågan är hur man 

uttrycker sig och handlar i praktiken. Det får heller inte bli så i kyrkan att vi ser till 

en grupp, men begränsar en annan. 

Man diskuterade också när man kan säga att något är frivilligt och när något är 

tvång. Även om man inte skulle bli tvingad till något, kan man ändå se det som 

frivilligt om man söker sig till omvandlingsterapi för att man upplever att 

omgivningen inte godkänner en som man är?  

Det viktigt att vi i kyrkan ser till hela människans välmående. Vi får inte som kyrka 

handla på ett sätt eller stöda något sådant som ökar självmordsstatistiken. 

Mötet ajournerades till kl. 14.25 till kl. 18.30 

Mötet återupptogs kl. 18.32. Röstlängden uppdaterades till 66. 

Nytt förslag till beslut av Sabina Lumivirta och Alina Granö: 

Ungdomens Kyrkodagar 2022 uppmanar Kyrkomötet att klart ta 

avstånd från användningen av tvångs omvandlingsterapier gällande 
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sexuell läggning och könsidentitet. Samtidigt uppmanar UK att 

individens religionsfrihet tas i beaktande i diskussionen.  

Ungdomens Kyrkodagar 2022 uppmanar alla församlingar i Borgå 

stift att skapa en atmosfär där alla känner sig trygga, oberoende av 

sexuell läggning eller könsidentitet.  

Vi uppmanar också församlingarna att under hjälpledarutbildningen 

lyfta fram hur man gott kan bemöta personer med olika 

könsidentiteter och sexuella läggningar. Som en följd av ämnet lyfts 

upp på hjälpledarutbildningen skulle tystnadskulturen gällande 

ämnet brytas. 

Diskussionen avslutades efter 19 inlägg.  

Vid omröstning ställdes utskottets förslag till beslut mot Lumivirta-Granös förslag 

till beslut. Lumivirta-Granös förslag fick flest röster. 

UK:s beslut: 

Ungdomens Kyrkodagar 2022 uppmanar Kyrkomötet att klart ta 

avstånd från användningen av tvångs omvandlingsterapier gällande 

sexuell läggning och könsidentitet. Samtidigt uppmanar UK att 

individens religionsfrihet tas i beaktande i diskussionen.  

Ungdomens Kyrkodagar 2022 uppmanar alla församlingar i Borgå 

stift att skapa en atmosfär där alla känner sig trygga, oberoende av 

sexuell läggning eller könsidentitet.  

Vi uppmanar också församlingarna att under hjälpledarutbildningen 

lyfta fram hur man gott kan bemöta personer med olika 

könsidentiteter och sexuella läggningar. Som en följd av ämnet lyfts 

upp på hjälpledarutbildningen skulle tystnadskulturen gällande 

ämnet brytas. 

Röstlängden uppdateras till 65. 

 

16§ Motion: Involvera unga i beslutsfattningen – nu! 
 

Matilda Westerlund, Cecilia Huhtala och Jenna Ingves hade lämna in följande 

motion:  
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Kyrkan är ett av de sista ställena i samhället där det sker förändring. 

Om fler unga skulle vara involverade i beslutsfattningen kunde 

kyrkan hållas bättre i tiden. För några år sedan bestämde kyrkomötet 

att alla församlingar behöver ha påverkansgrupper för unga och att 

dessa ska vara en del av beslutsfattningen. Få församlingar har ändå 

på allvar kommit igång med det arbetet. I församlings-/kyrkoråd och 

fullmäktige är medelåldern för de förtroendevalda hög. I år ordnas 

församlingsval vilket innebär en ny möjlighet att både få unga att 

ställa upp som kandidater och rösta i valet. Men för det behövs 

uppmuntran, stöd och information från anställda och aktiva (både 

äldre och yngre) och ärliga möjligheter. Kyrkan och församlingarna 

måste lyssna till de unga och ge dem möjligheter att påverka och 

göra sin röst hörd. Därför vill UK uppmana kyrkan och 

församlingarna att: 

- ta arbetet med påverkansgrupper på allvar 

- aktivt arbeta för att involvera unga i beslutsfattningen och ge 

dem det stöd de behöver och/eller önskar 

- satsa på unga i församlingsvalet 

I utskottet ändrades den ursprungliga texten något och det kom ett förslag till 

beslut. Utskottets version av motionen lyder:  

Kyrkan är ett av de sista ställena i samhället där det sker förändring. 

Om fler unga skulle vara involverade i beslutsfattningen kunde 

kyrkan hållas bättre i tiden. För några år sedan bestämde kyrkomötet 

att alla församlingar behöver ha påverkansgrupper för unga och att 

dessa ska vara en del av beslutsfattningen. Få församlingar har ändå 

på allvar kommit igång med det arbetet. I församlings-/kyrkoråd och 

fullmäktige är medelåldern för de förtroendevalda hög. I år ordnas 

församlingsval vilket innebär en ny möjlighet att både få unga att 

ställa upp som kandidater och rösta i valet. Men för det behövs 

uppmuntran, stöd och information från anställda och aktiva (både 

äldre och yngre) och ärliga möjligheter. Kyrkan och församlingarna 

måste lyssna till de unga och ge dem möjligheter att påverka och 

göra sin röst hörd.  

Utskottets förslag till beslut: 

• Eftersom det finns unga som vill engagera sig och få sin röst 

hörd behöver församlingen starta, stöda och upprätthålla 

påverkningsgruppen för unga.  
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• Församlingarna bör arbeta aktivt för att involvera unga i 

beslutsfattningen och ge dem det stöd de behöver eller 

önskar.  

• Församlingarna bör informera de unga om församlingsvalet 

och uppmana dem att engagera sig. 

Initiativtagarna kommenterade att utskottet gjort ett gott jobb och de omfattar 

utskottets version och förslag till beslut.  

 

Diskussion:  

 

I diskussionen berättade flera av dem som ställt upp eller suttit i något 

förtroendeorgan hur det kan vara i praktiken. Många fördelar lyftes fram och 

man uppmuntrade också andra att nu ställa upp i församlingsvalet. Alla åldrar 

behövs i församlingen och dess beslutsfattning. 

I diskussionen om påverkansgrupper lyfte man fram hur viktigt det skulle vara 

att alla församlingar kommer igång med det arbetet. Påverkansgrupper kan 

sänka tröskeln för att senare engagera sig och ställa upp som förtroendevald. 

Påverkansgrupper kan också vara ett viktigt sätt för unga att göra sin röst hörd i 

församlingen och de vuxna måste därför ta påverkansgrupperna och andra 

ungas åsikter på allvar. Det är bättre att unga får säga sin åsikt, även om den inte 

är helt slipad och genomtänkt, än att vuxna bestämmer om något de inte kan 

relatera till. Även om man inte har mycket kunskap i en fråga kan man ändå ha 

en värdefull åsikt. 

För att våga ställa upp i ett val behövs stöd från vuxna. Det behövs en personlig 

fråga och sedan någon som pushar och hejar på. Det behöver finnas någon man 

kan ställa frågor av. Från vuxna önskas också ett genuint intresse för vad unga 

har att säga. Unga vill gärna ha exempel av vuxna, men sedan frihet att också 

komma med egna idéer.  

Filip Finnila och Herman Lassfolk lämnade inte ett klämförslag: 

Församlingens beslutsfattande organ ska be om 

ungdomspåverkansgruppens åsikter och utlåtande när det gäller 

beslut som berör ungdomsverksamheten.  
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Ellen Thyrén, Erica Långström, Jenna Ingves och Sara Engström lämnade in 

ett nytt klämförslag:  

Församlingsråden borde fråga efter ungas åsikter i viktiga frågor 

(t.ex. genom påverkansgrupper).  

Diskussionen avslutades efter 29 inlägg. 

I omröstningen ställdes först Finnila-Lassfolks klämförslag mot Thyrén med 

fleras klämförslag. Thyrén med fleras klämförslag vann omröstningen. 

Till följande ställdes utskottets förslag mot utskottets förslag med Thyrén med 

fleras klämförslag. Utskottets förslag med Thyrén med fleras klämförslag vann 

omröstningen.   

UK beslut:  

• Eftersom det finns unga som vill engagera sig och få sin röst 

hörd behöver församlingen starta, stöda och upprätthålla 

påverkningsgruppen för unga.  

• Församlingarna bör arbeta aktivt för att involvera unga i 

beslutsfattningen och ge dem det stöd de behöver eller 

önskar.  

• Församlingarna bör informera de unga om församlingsvalet 

och uppmana dem att engagera sig. 

• Församlingsråden borde fråga efter ungas åsikter i viktiga 

frågor (t.ex. genom påverkansgrupper). 

 

Mötet ajournerades lördag 23 april kl. 11.09 till kl. 13.30 

Förhandlingarna återupptogs lördag 23 april kl. 13.55. Röstlängden 

uppdaterades till 64. 

 

17§ Initiativ till diskussion: Hur kunde vi få flera att bli aktiva? 
 

Jenna Ingves, Matilda Westerlund och Cecilia Huhtala hade lämnat in följande 

initiativ till diskussion:  

I de flesta församlingar är det svårt att få unga och unga vuxna att 

vara aktiva i församlingen och stanna kvar efter skribatiden eller 

hjälpistiden. Varför? Vad är det som inte lockar? Vad borde kyrkan 
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göra annorlunda? När färre är aktiva i församlingarnas verksamhet 

betyder det också att färre är intresserade av att delta i sådant som 

t.ex. UK. Om vi vill ha kvar kyrkan (och UK) så behöver vi göra något. 

Men vad? 

Vi vill att UK diskuterar vad församlingarna och kyrkan borde göra för 

att fler skulle vara intresserade av att engagera sig i kyrkans 

verksamhet. 

Utskottets representant gav en sammanfattning av deras diskussion. Inom 

utskottet diskuterades att man kunde få fler ungdomar att bli aktiva genom att 

låta hjälpledarna vara den drivande kraften. De kan göra reklam för 

hjälpledarutbildningen och det positiva med församlingen. Detta är effektivt 

eftersom de yngre hjälpisarna har en bättre kontakt med ungdomarna och ses 

mera som kompisar. 

Ungdomar kan ordna ungdomssamlingar utan vuxna, men vuxna kan inte ordna 

ungdomssamlingar utan ungdomar.  

Maten är viktig på samlingar eftersom det kan locka deltagare. Olika aktiviteter 

är också bra så att man har något att göra. Kyrkan ska vara rolig och inte som en 

trist religionslektion i skolan.  

 

Diskussion:  

 

I diskussionen framkom att många unga har en felaktig bild av församlingen. 

Man tror att det bara är tråkigt, att man bara läser Bibeln, ber och är 

superreligiös. Man tror att det är som på religionslektionerna i skolan. Det skulle 

vara viktigt att visa att det är mycket lek, skoj och att man får nya vänner. 

För att få med flera unga nämndes bl.a. att det är viktigt att fråga och bjuda med 

personligen, kanske flera gånger. När man gör reklam för konfirmandläger eller 

annat i skolorna skulle det vara viktigt att ha ungdomar med sig, så att det inte 

bara är vuxna som pratar. Man behöver inte alltid heller ordna ungdomssamling, 

utan t.ex. samlas för att spela innebandy. Det sänker också tröskeln till att 

komma med på annat i församlingen. Man behöver heller inte alltid samlas i 

församlingens lokaler, utan man kan vara på olika platser. Det skulle också vara 

viktigt med lågtröskelverksamhet för alla åldrar, eftersom unga vuxna ofta faller 

mellan stolarna. 
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Man lyfte fram vikten av att få en uppgift och t.ex. låta unga sköta somekanaler. 

Det är också viktigt att unga får säga vad de önskar och vill ha. Man lyfte också 

fram hur det är allas ansvar att ta med nya i gemenskapen och se till att alla trivs. 

Det är ungdomarna själva som skapar stämningen.  

Förutom lek och roliga aktiviteter lyfte man också fram att det är viktigt att få 

diskutera olika svåra frågor om tro och vad som är viktigt i livet. Ungdomsalpha 

har t.ex. varit något som uppskattats. Vi har också ett budskap vi vill dela med 

oss: att det finns hopp i livet.  

Diskussionen avslutades efter 33 inlägg. 

Mötet ajournerades lördag 23 april kl. 19.42 till söndag 24 april 2022 kl. 9.00

  

Förhandlingarna återupptogs söndag 24 april 2022 kl. 9.18. Röstlängden 

uppdaterades till 63.  

 

18 § Val av representanter till arbetsgrupp för att se över UK som helhet. 
 

Arbetsgruppens uppgift är att gå igenom stadgarna och större praktiska frågor 

om hur UK ordnas. Gruppen ska bestå av anställda från KCSA, några 

ungdomsarbetsledare och tre ungdomsrepresentanter.  

Till arbetsgruppen nominerades:  

Jakob Nylund (Pedersöre församling), Liljah Hjulfors (Pedersöre församling), 

Jamika Sandbäck (Kronoby församling), Sabina Lumivirta (Johannes församling), 

Cecilia Huhtala (Petalax församling), Olivia Aminoff (Borgå svenska 

domkyrkoförsamling), Wilhelmina Nyback (Norra Ålands församling).  

Till arbetsgruppen valdes: Jakob Nylund, Cecilia Huhtala och Sabina Lumivirta.  

 

19§ Information från NAVI-inflytelsegruppen för unga vuxna, samt val av 

Borgå stifts representanter till NAVI-gruppen 
 

Till Borgå stifts representanter valdes: Emelie Jäntti (Ekenäsnejdens svenska 

församling) och till suppleant Amanda Riikonen (Matteus församling). 
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20§ Förslag till tid och plats för UK 2023 
 

UK röstade mellan tre förslag: 

• 26-29.1.2023 på Lärkkulla i Karis 

• 9-12.3.2023 på Efö i Vasa 

• 13-16.4.2023 på Kredu i Nykarleby.  

UK:s beslut: 

UK 2023 ordnas 26-29.1.2023 på Lärkkulla i Karis.  

 

21§ Val av arbetsgrupp för planeringen av UK 2023 
 

Röstlängden uppdaterades till 65. 

Till arbetsgruppen föreslogs: Amanda Ahlgren (Borgå svenska 

domkyrkoförsamling), Olivia Aminoff (Borgå svenska domkyrkoförsamling), Karin 

Särs (Solfs församling), Jamika Sandbäck (Kronoby församling), Jenny Lönnqvist 

(Borgå svenska domkyrkoförsamling), Andras Skrifvars (Närpes församling), Tara 

Kylén (Ekenäsnejdens svenska församling), Johannes Winé (Norra Ålands 

församling), Liljah Hjulfors (Pedersöre församling), Oscar Taht (Vanda svenska 

församling), Blenda Forsell (Pedersöre församling), Herman Lassfolk (Pedersöre 

församling), Julia Ranta (Borgå svenska domkyrkoförsamling), Ian Westerlund 

(Jomala församling) och Filip Finnila (Kronoby församling).  

Till arbetsgruppen valdes: Andreas Skrifvars, Johannes Winé och Oscar Taht. 

 

22§ Eventuella övriga ärenden 
 

Önskemål om att man på förhand kunde se initiativen och motionerna. Kunde 

man på Höstdagarna ha en programpunkt om initiativskrivande?  

  

23§ Förhandlingarna avslutas 
 

Förhandlingarna avslutades söndag 24 april 2022 kl. 10.39 
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Jakob Nylund   Anna Helin 

ordförande    vice ordförande 

 

 

 

Jenny Lönnqvist   Ingrid Björkskog 

sekreterare    sekreterare 

 

 

 

Herman Lassfolk   Johannes Winé 

protokolljusterare   protokolljusterare 


